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Brottsförebyggande rådet 2021-11-09, kl 13.00-14.40 
Plats: Rådhuset. 
 
Närvarande (14st) 
Annika Duàn (ordf.)  kommunstyrelsen 
Ola Saaw  kommunstyrelsen 
Andreas Trygg kommunstyrelsen 
Göran Eriksson kommunstyrelsen 
Sara Schelin  kommunchef 
Björn Vilhelmsson polisområdeschef 
Jan Sköldberg kommunpolis 
Pernilla Einan social och arbetsmarknad 
Thomas Hoffmann säkerhets- och BRÅ-samordnare 
Peter Landin  Köpings Bostads AB 
Joshua Bender tekniska kontoret 
Lars Holmgren utbildningsförvaltningen 
Anita Iversen  samhällsbyggnad 
Marcus Olsson kommunikatör 
Niclas Persson  sekreterare 
 
Ej närvarande 
Maarit Verga , Social- och arbetsmarknad 
Roger Karlsson, Vård- och omsorg 
Pär Ellmin, utbildningsförvaltningen 
Carolina Nässing, Brottsofferjouren. 
Pirkko Toivanen, Centrumföreningen 
Louise Jansson, Centrumföreningen 
 
 
 
1. Sammanträdets öppnande och val av protokolljusterare 
Ordföranden hälsar välkommen och förklarar mötet öppnat. 
 
Pernilla Einan utses till protokolljusterare.  
 
 
 
2. Information från kommunen 
Kommunens säkerhetschef och BRÅ-samordnare Thomas Hoffmann berättar om 
kommunens arbete med inrapportering i EMBRACE och samlad lägesbild. Han redogör 
även för aktuella ärenden med situationer som uppstått på kommunens skolor där polis 
behövts tillkallats. 
 



   2 (4) 
 

 
 

På Ullviskolan görs en lokalrevision för att säkra lokaler på ett bättre sätt, med 
möjlighet att låsa ned skolan vid incidenter. 
 
Aktiv kamerabevakning ser kommunen fungerar bra för att minska skadegörelse, men 
framgången ligger i att insatser sätts in direkt. Kommunen ser även över kamera-
övervakningen vid stationen om det går att få ny och utökad kameraövervakning. 
 
Beslut 
Brottsförebyggande rådet beslutar  
 

att notera informationen till protokollet. 
 
 
 
3. Information från Polisen 
Polisens områdeschef Björn Vilhelmsson redogör för information från Polisen. Ett läge 
som är mer arbetstyngt, delvis på grund av mer liv och rörelse i centrum, men även en 
del grova brott i anslutning till nattlivet. Angående ungdomsproblematiken upplever 
polisen också att det blivit hårdare klimat och man ser fler yngre och barn som begår 
grova brott. Polisen kommer göra mer insatser mot narkotika. 
 
Polisen är nationellt väldigt ansträngd med mycket våld och skjutningar i större städer. 
Det innebär att polisresurser kan flyttas från övriga landet för att stärka upp de områden 
som har det tufft, såsom Stockholmsregionen. 
 
Polisen kommer att börja arbeta med ny metod gällande brott i nära relationer där fokus 
sätts på de som begår dessa brott. En viktig del är att sätta problemet i rampljuset och 
kompetensutveckla internt. 
 
Polisen kommenterar även tillväxten inom polisen, och det sker nu en stor tillväxt fram 
till 2024. Utmaningen ligger i att attrahera och rekrytera unga människor lokalt som vill 
jobba i yrket. Pandemin har försvårat polisens rekryteringsarbete. En rekryteringsinsats 
kommer att genomföras på Ullviskolan. Polisen har även genomfört informations-
tillfällen lokalt på polisstationen för intresserade av yrket. Intresserade kan få stöd och 
vägledning i ansökningsprocessen till polishögskolan. 
 
Polisens volontärverksamhet som haft uppehåll 1,5 år under pandemin kommer att 
startas upp igen, med några insatser inplanerade kopplade till julhandeln och trygghet i 
centrum. Det kan även bli aktuellt med samarbete på skolor såsom ullvigymnasiet.  
 
Polisen har inte tillgång till uppgifter om brottsutvecklingen i kommunen, då det tas nya 
tag regionalt kring detta. Men Polisen redogör kort för avvikelser. De kan se en negativ 
utveckling med dubblering gällande cykelstölder, där Köping sticker ut tydligt i 
närområdet. Husinbrotten har minskat kraftigt, vilket kopplas till att få utländska 
grupper rest in i landet under pandemin. Krogvåldet som förväntades gå ned ser ut att 
komma upp på en relativt hög nivå igen efter att krogarna fått nya öppettider och 
minskade restriktioner. Polisen ser en tydlig ökning av våldsbrott, men en liten 
minskning av uppdagade narkotikabrott, bland tillgrepp och skadegörelse ses en liten 
ökning framförallt gällande tillgrepp.  
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Beslut 
Brottsförebyggande rådet beslutar  
 

att notera informationen till protokollet. 
 
 
 
4. Medborgarlöften och samverkansöverenskommelse 2022. 
Kommunens säkerhetschef och BRÅ-samordnare Thomas Hoffmann berättar att 
kommunen gör en översyn av gällande handlingsplan. Målet är att vässa arbetet genom 
att prioritera bland fokusområden utifrån polisens statistik, rapportering i EMBRACE 
och synpunkter från allmänheten eller liknande. Tanken är att fokus ska ligga på 
narkotika bland unga, trafik samt skadegörelse. Här behöver alla förvaltningar komma 
med synpunkter, men med målet att det ska prioriteras och tydliggöra orsakssamband 
varför problemen finns. 
 
Detta blir en förändring mot idag där geografiska områden pekats ut. Samtidigt blir 
orsaksanalysen viktig för att även väga in de geografiska aspekterna, så att de kommer 
med. 
 
Polisen gör medskick att det behöver vara ett begränsat antal fokusområden så att det 
verkligen blir en prioritering snarare än att det fortsätter vara brett och täcka in allt. 
 
Återkoppling pekas ut som en viktig del i det fortsatta arbetet med handlingsplanen, där 
BRÅ ses som ett naturligt forum för återkoppling. 
 
Datum för signering av medborgarlöfte är beslutat och kommer att ske den 17 december 
kl.14.00. 
 
Beslut 
Brottsförebyggande rådet beslutar  
 

att notera informationen till protokollet. 
 
 
 
5. Embrace, lansering av inrapportering via hemsidan 
I december lanserar kommunen möjligheten för allmänheten att rapportera in otrygghet, 
vilket kan liknas vid en löpande trygghetsenkät. Inrapporteringen går in i en mailkorg 
som går igenom manuellt för att sedan läggas in i EMBRACE i syfte att fortsätta ha hög 
kvalitet i rapporteringen i EMBRACE. Tanken är att kunna redogöra för dessa 
nulägesanalyser för Polisen.  
 
Beslut 
Brottsförebyggande rådet beslutar  
 

att notera informationen till protokollet. 
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6. Tjänsteperson i beredskap (TIB) 
Kommunens säkerhetschef och BRÅ-samordnare Thomas Hoffmann informerar att 
kommunen den 1 april 2022 kommer igångsätta funktionen tjänsteperson i beredskap 
som är tänkt att vara en kontaktväg för övriga myndigheter vid kris eller andra 
incidenter. 
 
Beslut 
Brottsförebyggande rådet beslutar  
 

att notera informationen till protokollet. 
 
 
 
7. Samverkansbehov 
Ärendet utgår 
 
 
 
8. Sammanträdestider 2022. 
Inget förslag om sammanträdestider föreligger men målet är att stora BRÅ sak ses en 
gång i kvartalet. Önskemål lyfts om att ses lite oftare. En möjlig modell är att stora BRÅ 
ses 3 gånger under våren och 2 gånger under hösten. Björn gör medskick om att 
onsdagar är svåra dagar, även torsdagar jämna veckor. Fredag förmiddag lyfts som 
möjlig dag.  
 
Kommunsekreterare Niclas Persson skickar ut förslaget på mail. 
 
Beslut 
Brottsförebyggande rådet beslutar  
 

att notera informationen till protokollet. 
 
 
 
9. Övriga frågor 
Joshua Bender upplyser om att VME har anställt en ny landskapsarkitekt som ska jobba 
med plantering vid Folkets Hus utifrån synpunkter på trygghetsvandring. 
 
 
 
10. Sammanträdets avslutning 
Ordföranden avslutar sammanträdet kl 14.40. 
 
 
Niclas Persson 
sekreterare 
 
 
 
Annika Duàn    Pernilla Einan 
ordförande    justerare 
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